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Postadress: Uppsala kommun, 753 75 Uppsala 
Telefon: 018-727 00 00 (växel) 
www.uppsala.se 

Uppsala kommuns funktionsrättsråd 
Minnesanteckningar 
 

Minnesanteckningar från Uppsala 
kommuns funktionsrättsråd 
Dag: 8 december 2023 

Tid: 9–11.50 

Personer som är med på mötet 
Politiker   Funktionsrätt Uppsala kommun 

Asal Gohari   Astrid Mäkitalo 
Jennie Claesson  Sofie Sander 
Torkel Kjösnes  Kerstin Angeldahl 
Cecilia Forss   Catarina Bernet 
Kjell Haglund   Måns Högström 
Julia Falkerby  Gunilla Ekholm 
Sofia Andersson  Hans Richter 
Karolin Lundström  

 
Tjänstepersoner 

Nina Klinge-Nygård 
Rosalind Göthberg 
Jeanette Nordin 
Heléne Stenlund 
Lenita Granlund 
Michael Jestin 
Ewa Wennmark 
Annie Larsson 
Erik Löhman 
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Det här händer på mötet 

1. Start 

Nina startar mötet. 

2. Vem ska vara ordförande för mötet? 

Funktionsrättsrådet bestämmer att 
Michael ska vara ordförande för mötet. 

3. Vem ska godkänna anteckningarna från mötet? 

Funktionsrättsrådet bestämmer att 
Sofia och Astrid ska godkänna anteckningarna.   

4. Tema: Idrott och fritid 

Michael berättar att dagens möte  
ska handla om idrott och fritid.  

Jeanette berättar om kommunens mål 
för att alla som bor i Uppsala ska må bra 
och ha tillgång till idrott och fritidsaktiviteter.  

Målen finns i Mål och budget och i  
Programmet för full delaktighet 
för personer med funktionsnedsättning.  

Hur arbetar Uppsala kommun med idrottsfrågor? 

Ewa berättar om idrottspolitiken i Uppsala.  
Hon visar vilka uppdrag idrotts- och fritidsnämnden har  
och hur kommunen jobbar med idrottsfrågor.  

Samverkan mellan Uppsala kommun och RF-SISU Uppland  

Annie berättar vad RF-SISU Uppland är. 
Hon berättar också om hur de jobbar med parasport 
och idrott för personer med funktionsnedsättningar.  
 
Den 25 januari 2024 kommer RF-SISU och Fritid för alla 
att ha en träff om parasport.  
Alla som vill får komma på träffen.  
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4.1 Nytt badhus i Gränby 

Erik berättar att det ska byggas  
ett nytt badhus i Gränby.  
Olika funktionsrättsföreningar har fått 
vara med och säga vad som är viktigt 
för att badhuset ska vara tillgängligt för alla.  
 
Michael säger att Funktionsrätt tycker 
att det har varit bra att få vara med. 
Det är lättare att påverka om man får 
vara med tidigt och inte när allt redan är planerat.   

4.2 Diskussion om tillgänglig idrott 

Alla på mötet delar in sig i grupper 
för att prata om vad som behövs för att  
idrottsplatser och idrottsaktiviteter 
ska vara tillgängliga.  

Varje grupp får ett tema att prata om.  
När de har pratat klart får de berätta 
för alla andra vad gruppen tycker.  

Grupp ett 
 
Det behöver finnas tydliga platser 
för färdtjänsten att hämta och lämna.  
Det behöver också finnas ledstråk 
både inomhus och utomhus.  

Det får inte finnas växter 
som personer kan vara allergiska mot 
eller som luktar starkt.  

Skyltar ska vara tydliga 
och ha punktskrift och talknapp.  

Det måste vara lätt att förstå 
hur man går in och ut. 
 
Det är viktigt att tänka på  
personer med funktionsnedsättning 
redan innan man börjar bygga.  
Det är svårare att ändra saker  
efter att det är klart.  
Därför borde funktionsrättsföreningar 
få vara med tidigt i alla projekt.  

Grupp två 
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Det är viktigt att alla som behöver kan få en  
kontaktperson som kan följa med på aktiviteter.  

Det är viktigt att det finns aktiviteter i närheten 
eller som är lätta att ta sig till med buss eller färdtjänst.  

Motion kan vara lika viktigt som läkemedel 
för att personer ska må bra.  

Det måste finnas aktiviteter som passar alla.  
Personer måste få information om vilka aktiviteter som finns.  

Region Uppsala har bestämt att barn och ungdomar  
ska få gratis busskort sommaren 2024.  
Färdtjänsten kostar också pengar och 
kommunen borde titta på om den kan bli billigare.  
 

Grupp tre 

Omklädningsrum behöver vara 
tillgängliga på olika sätt.  
Till exempel måste man kunna  
få hjälp av föräldrar eller assistenter 
av ett annat kön.  

Om idrottsplatser inte är tillgängliga 
kan vissa personer inte vara med  
alls på idrottsaktiviteter. 

Kommunen behöver se till att 
städare inte använder rengöringsmedel 
som personer kan vara allergiska mot.  

Det kan vara svårt för personer att förstå 
skillnaden mellan kommunen, ett kommunalt bolag 
och någon som bara samarbetar med kommunen.  
Kommunen måste kunna hjälpa till med information.  

Saker som gör en aktivitet mer tillgänglig 
för personer med funktionsnedsättning 
kan vara bra för andra också. 
Därför måste man titta på tillgänglighet i  
”vanlig” idrott och inte bara parasport.  

5. Rapport från brukarombudet 

Jeanette berättar vad hon kommer skriva om 
i brukarombudets årsrapport från 2023.   
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6. Rapport från Funktionsrätt Uppsala kommun 

Michael berättar att Funktionsrätt Uppsala kommun  
har haft möte och bestämt vad de ska jobba med år 2024.  

7. Rapport från kommunstyrelse och nämnder 

Plan- och byggnadsnämnden 

Många byggprojekt har pausats 
eftersom det är så dyrt att bygga just nu.  

Idrotts- och fritidsnämnden 

Idrotts- och fritidsnämnden har beslutat 
om en lokalförsörjningsplan där det står 
vilka idrottslokaler som ska byggas och renoveras.  
 
Idrotts- och fritidsnämnden håller också 
på att skriva ett idrottspolitiskt program.  
Funktionsrätt har skickat in synpunkter. 

Socialnämnden 

Socialnämnden kommer att besluta 
om föreningsbidrag på mötet i december.  
 
Antalet orosanmälningar ökar.  
Det visar att det behövs fler tidiga insatser.  

Omsorgsnämnden 

Omsorgsnämnden, äldrenämnden,  
kulturnämnden och idrotts- och fritidsnämnden 
har kommit överens om ett nytt samarbete 
med föreningen Fyrisgården.  
  
I december ska omsorgsnämnden bestämma 
vilka som ska få föreningsbidrag och vad  
nämnden ska arbeta med 2024.  

Uppsala kommun skolfastigheter AB 

Skolfastighetsbolaget har svarat på en remiss 
om riktlinjer för Uppsalas träd.  
I svaret har de skrivit att det är viktigt 
att ta hänsyn till personer med allergier 
när kommunen planterar träd.  
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Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen kommer att godkänna 
alla nämndernas lokalförsörjningsplaner.  
I planerna står det vilka lokaler  
olika verksamheter behöver.  

Äldrenämnden 

Under 2024 ska äldrenämnden bland annat 
jobba med effektiv och nära vård,  
språkutveckling och ofrivillig ensamhet.  

Arbetsmarknadsnämnden 

Arbetsmarknadsnämnden har gjort en plan 
för att tusen fler personer i Uppsala ska få jobb.  

8. Möten 2024 

Funktionsrättsrådet ska ha fyra möten 2024.  
Mötena kommer att vara de här dagarna: 

• Torsdag 7 mars 
• Fredag 31 maj 
• Fredag 4 oktober 
• Fredag 6 december 

9. Övriga frågor 

Hans ställer en fråga om färdtjänst.  
Han föreslår att funktionsrättsrådet ska få 
mer information om färdtjänst på ett annat möte.  
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